
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

 
 
 
 
 
 

L e d e n    2009 

Novoroční slovo pana starosty 
Vážení spoluobčané, 

další rok uplynul, možná až příliš rychle, a přichází rok 2009. Čím 
byl rok 2008 zvláštní, významný, co dobrého přinesl, co se událo, co 
nám přinese rok příští – nad tím vším bych se rád krátce zamyslel. 

Rok, na jehož chvostu se krčila dle mnohých osudová 
osmička, se stal pro obec Černá v Pošumaví významný z pohledu 
mnoha zajímavých kulturních výročí a událostí. Určitě 
nejvýznamnější byly oslavy k 740-ti letům první písemné zmínky     
o naší obci a oficiální představení nového znaku a vlajky obce Černá 
v Pošumaví. Oslavy snad všechny uspokojily a dle mého názoru byly důstojné 
a přiměřené svému významu. Již pátý ročník akcí „Léto v Černé v Pošumaví“ 
dokazuje, že jsme schopni připravit a uskutečnit sportovní a kulturní akce významné 
pro celý region Lipenska a Českokrumlovska. 

V loňském roce se nám dařilo pokračovat v investicích do obecního majetku. 
Z těch největších realizovaných akcí připomínám zateplení bytového domu               
36 „Svobodárny“ ve výši 1,4 mil. Kč, rekonstrukci a odbahnění obecního rybníka 
v bývalém areálu Sodovkárny – investice ve výši cca 1,4 mil. Kč s dotací Státního 
fondu životního prostředí ve výši cca 1,2 mil. Kč. Do oprav a rekonstrukcí chodníků 
a komunikací se investovalo cca 3 mil. Kč. Nemalé investice plynuly i do základní 
a mateřské školy – výstavba nového dětského hřiště v mateřské školce a výměna oken 
v budově základní školy – investice ve výši cca 800 tis. Kč.  Z těch déle 
připravovaných akcí se podařila zahájit přístavba čističky odpadních vod. Touto 
investicí by se měla podstatně zlepšit technologie stáčení odpadů z rekreačních oblastí 
do čistírny. Investice do ČOV ve výši 2,6 milionů je z 50% spolufinancována z dotace 
Ministerstva zemědělství. Nemalé prostředky byly také použity na neustále se 
zlepšující stav a vzhled veřejných prostranství veřejného osvětlení  
v Černé v Pošumaví i v osadách. 
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Funkční období zastupitelstva obce se pomalu přehouplo do své již druhé 
poloviny. Od voleb v roce 2006 se zastupitelstvo sešlo již čtyřiadvacetkrát. Myslím, že 
každý zastupitel má dostatek možností a prostoru prosazovat své názory a i názory 
svých voličů. Každý občan se na svého zastupitele může obrátit se svým problémem, 
zaslat podněty nebo připomínky zastupitelstvu obce. Řešit problémy, odstraňovat 
nedostatky, zlepšovat stav věcí je i mým prvořadým úkolem a každodenní snahou. Je 
to základní povinností samosprávy. Pokud něco nejde vyřešit hned, je naší povinností 
se o to pokusit později nebo vysvětlit důvody, proč něco splnit nelze. Správné 
rozhodnutí se někdy hledá těžko a dlouho se tvoří. Někdy nelze všem požadavkům 
z objektivních důvodů zcela vyhovět. Bohužel, jde někdy některým lidem o to, jak 
vyhovět požadavku, který není ve prospěch celku, ale je zrovna populární.  

O všem důležitém se vás, občany obce a jeho okolí, snažíme informovat 
v měsíčníku Zpravodaj, na webových stránkách obce a prostřednictvím regionálního 
tisku. Osobně mě velice těší, že k informacím uveřejňovaným ve Zpravodaji, jsem 
nezaznamenal připomínky. V této souvislosti jsem spokojený s prací občanů, kteří se 
podílí na tvorbě Zpravodaje, internetových stránek obce, obecní kroniky i chodu 
obecní knihovny a doufám, že i váš názor na jejich činnost je podobný. 

Orgánem obce, který je tu od toho, aby zabezpečoval plnění úkolů v rámci 
samostatné působnosti vycházející z rozhodování zastupitelstva, je obecní úřad. 
Uplynulý rok lze považovat z hlediska činnosti úřadu za relativně „klidný“, i tentokrát 
bylo několik „novot“, které si vyžadovaly speciální pozornost. Jednou 
z nejvýznamnějších nových služeb, kterou úřad zavedl je tzv. CZECH POINT. Tato 
služba umožňuje, aby si každý obstaral výpis z rejstříku trestů, katastru nemovitostí, 
obchodního rejstříku a živnostenského rejstříku obratem přímo na úřadu. Zřízení této 
služby plně zapadá do kontextu nastartované koncepce nových způsobů komunikace 
ve veřejné správě. Nastolený trend bude v příštím roce dále posunut, a to rozšířením 
služeb CZECH POINTu.  Již v současné době úřad s touto skutečností počítá a řádně 
se na ni připravuje. I v tomto roce bude naší snahou, aby úřad byl schopen co nejlépe 
vyřizovat oprávněné požadavky veřejnosti. Obecně jsou úřady a úředníci vnímáni 
veřejností spíše negativně. Mohu vás ubezpečit, že činíme a i do budoucna budeme 
činit vše pro to, aby byl náš obecní úřad výjimkou. Budeme dbát na to, aby úředníci 
byli po všech stránkách co největšími profesionály, kteří jsou schopni pomoci 
v mezích zákona každému bez rozdílu. 

V roce 2009 a v dalších letech je naším cílem postupně realizovat investiční 
akce schválené zastupitelstvem obce. V první řadě bychom chtěli dokončit přístavbu 
čistírny odpadních vod, v případě zisku dotace z Ministerstva financí ČR začít              
s výstavbou bytů pro seniory. Další potřebné přípravné kroky budeme činit také pro 
realizaci výstavby rekreační zóny s tržnicí, tj. především zajištění stavebních povolení 
a dokumentů potřebných pro získání dotace na tuto akci. Realizovat bychom chtěli 
jako každoročně opravy a výstavbu nových chodníků, opravu některých komunikací, 
investice do zlepšení stavu majetku obce, tj. bytového fondu a školních budov              
a investice do rozšíření a oprav veřejného osvětlení. Pro nejbližší výzvy Operačního 
programu životního prostředí máme připravené dva zajímavé projekty.  
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Jedná se o výstavbu sběrného dvora a o projekt komplexní revitalizace zeleně               
v Černé v Pošumaví a osadách. Pro dotaci ze Státního zemědělského intervenčního 
fondu máme připraven projekt na koupi techniky pro práci v obecních lesích. Věřím, 
že některý z našich projektů uspěje.  

Vážení spoluobčané, byl bych rád, kdyby se podařilo naplnit vše, co jsem 
uvedl včetně připravených projektů. Štěstí lidem nepřinášejí jen materiální, ale i jiné 
hodnoty. Měli bychom více používat a vnímat výrazy jako je tolerance, velkorysost, 
odpouštění a dobro.  

Rok 2009 plný pozitivních hodnot vám přeje Jan Voldřich, starosta obce 

Usnesení z 24. zasedání zastupitelstva 
Obce Černá v Pošumaví, konaného dne 15. 12. 2008 
Zastupitelstvo obce: 
A) SCHVALUJE: 
1. Rozpočet obce na rok 2009, tj. příjmy ve výši  28.479.800,- Kč, výdaje ve výši 
32.296.800,- Kč a celkem financování ve výši 3.817.000,- Kč (příloha zápisu č. 1). 
2. Rozpočtové opatření obce č. 3/2008, a to navýšení příjmů o 1.307.759,00 Kč, 
zvýšení výdajů o 301.113,00 Kč, se změnou financování o -1.006.646,00 Kč 
(přebytek) (příloha zápisu č.2). 
3. Přijetí daru – bezúplatný převod pozemků od České republiky – Ředitelství silnic     
a dálnic ČR, Na Pankráci 546/56, Praha 4, a to parcely KN p.č. 1528/7, 1528/9, 
1528/11, 1528/20, 1528/21, 1528/22, 1528/23, 1528/27, 1529/3, 1529/21, 1529/22, 
1529/23, 1529/24, 1529/25, 1529/27, 1529/28 a 1529/37 v k.ú. Černá v Pošumaví        
a dále pozemky dle GP č.zak. 1553-301/2008 p.č. 1493/17, 1530/119 a 1530/120, dle 
GP č.zak. 1560-353/2008  p.č.1493/18 a dle GP 1574-395/2008  p.č. 1501/12. 
4. Přijetí daru – bezúplatný převod pozemků od Jihočeského kraje, U Zimního 
stadionu 1952/2, České Budějovice, parcelu KN č. 1501/11 v k.ú. Černá v Pošumaví 
(dle GP č.zak. 1560-353/2008, všechny GP zpracovány 1. Geodetickou kanceláří 
z Českého Krumlova). 
5. Prodej pozemku p.č. 259 o výměře 24.685 m2 v k.ú. Černá v Pošumaví firmě     
Glass Time s.r.o., Soběslavská 28/2054, Praha 3, a to za cenu 160,- Kč/m2 a pověřuje 
starostu obce podpisem smlouvy o budoucí smlouvě kupní. 
6. Prodej hasičského vozu Š 706 RTH CAS 25 SPZ CK 17 - 68 obci Benešov nad 
Černou za cenu 20.000,- Kč. 
7. Prodej pozemků p.č. 474/15 o výměře 82 m2 za cenu 350,- Kč/m2 a 474/16               
o výměře 25 m2 za cenu 250 Kč/m2 a náklady s prodejem spojenými manželům  
Jiřímu a Libuši Volmanovým, Větrná 66, České Budějovice. 
8. Prodej parcely p.č. 1311/5 o výměře 101 m2 a 1326/12 o výměře 523 m2 dle GP      
č. 1525-93/2008, zpracovaným 1. Geodetickou kanceláří z Č. Krumlova               
p. Martinu Blažkovi, Plešivec 386, Český Krumlov, za cenu 250,- Kč/m2 a náklady 
s prodejem spojené,  za podmínek  podle bodů b), c) a d) podmínek prodeje parcel 
k výstavbě RD v lokalitě „Malé Lipno“, schválených na 34. zasedání ZO dne 
7.6.2006. 
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9. Zřízení věcného břemene (dle GP č. 1502-79/2007) – práva vstupu a provádění 
oprav a údržby k vodnímu zdroji a vodovodu Plánička – Lesní domky pro vlastníky 
nemovitostí v Pláničce-Lesní domky Ing.Libora Hájka, Antonína Bártu,           
Františka Marka, Karla a Libuši Jezdinských, Hanu a Jiřího Vítovcových,                 
Ing. Jaroslava a Mgr. Boženu Dořákových, Martu Němečkovou,                            
Ernsta a Jaroslavu Weitkowitz, Dr. Václava a Ladislavu Skalových,                             
Jiřího a Hanu Jerhotových, a Štěpána a Hanu Temiakových  na pozemcích obce           
p.č. 301/2, 617/1, 618/2 a 666/5 v k.ú. Černá v Pošumaví, a to bezúplatně. 
10. Zveřejnění záměru odprodat pozemek p.č. 558/13 v k.ú. Černá v Pošumaví-Dolní 
Vltavice. 
11. Zveřejnění záměru odprodat části pozemků p.č. 441/1 a 441/93 v k.ú.                    
Černá v Pošumaví-Radslav. 
12. Dodatek č. 11 ke smlouvě o poskytování služeb firmou A.S.A. České Budějovice 
s.r.o. na rok 2009. 
 
B) REVOKUJE: 
1. Usnesení z 17. zasedání zastupitelstva obce ze dne 31.3.2008 v bodě A 6.  
2. Usnesení z 16. zasedání zastupitelstva obce ze dne 26.2.2008 v bodě A 9. 
 
C) SOUHLASÍ: 
1. S převodem 1/3 podílu vlastnického práva k pozemku p.č. 589/31 v k.ú.                  
Černá v Pošumaví, na kterém vázne věcné břemeno předkupního práva, opčního práva 
a věcné břemeno omezení staveb ve prospěch obce Černá v Pošumaví, a to podílu 
Petra Mrkvičky, bytem V Úvoze 242, Český Krumlov na jeho sestru                        
Janu Mrkvičkovou, bytem Pod Horou 384, Český Krumlov. 

Vzpomínky pamětníků 
V tomto prvním letošním čísle našeho Zpravodaje a samozřejmě                      

i v následujících, vás, milí čtenáři, opět seznámím s vyprávěním lidí, kteří se už 
mohou počítat mezi pamětníky. Tentokrát se budeme pohybovat v oblasti hornictví, 
neboť právě Tuhové doly proslavily naší obec a po mnoho desetiletí patřily k předním 
světovým producentům grafitu. Řada našich spoluobčanů, zejména mužů, se aktivně 
podílela na těchto úspěších a prakticky celý svůj život zasvětila tomuto podzemnímu  
a náročnému řemeslu. 

Když v minulém roce dokončovala jedna studentka diplomovou práci právě 
na téma dobývání grafitu, potřebovala tam zařadit i autentický rozhovor s dvěma 
vybranými horníky. Přitom jsem asistoval i já a domluvil jí rozhovor s pány       
Karlem Vrbou a Josefem Hlávkou. Jejich rozhovor a vzpomínání je určitě zajímavé      
i pro širší část obyvatelstva a tak jej zde uvádím, což mi jistě oba pánové nebudou mít 
za zlé. V dnešním čísle si zavzpomíná Karel Vrba. 

Po ZŠ jsem vystudoval učiliště v Královském Poříčí, obor horník. V učilišti 
jsem se učil na hnědouhelných dolech. Jednalo se o dvouletý učební obor, vždy jsme  
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měli 2 dny školu a 2 dny jsme pracovali v dolech. 
Pracovali jsme konkrétně v dole Marie Majerová             
v Královském Poříčí u Sokolova. Ve škole nás 
připravovali teoreticky a na šachtě prakticky. Závěrečné 
zkoušky vypadaly tak, že každá skupina dostala zadáno, 
co přesně má udělat. Podle toho jsme následovně byli 
zařazeni do pracovních tříd. Z odborných předmětů se 
vyučovala např. důlní technika nebo bezpečnostní 
zařízení. 

Do grafitových dolů jsem nastoupil po vyučení   
v srpnu roku 1952, kdy my, kteří jsme byli z okolí Horní 
Plané, jsme přešli na tuhové doly v Hůrce. Byl to závod 

Černá – Hůrka. Je to v místech, kde je dnes železniční stanice Černá v Pošumaví. Tam 
byla úpravna, úpadnice a šachta. Šachta se teprve vystřelovala a úpadnice se 
likvidovala. Po nástupu jsme likvidovali kolejnice a přemisťovali je na povrch. Poté 
jsem nastoupil na Novou jámu, kde jsme dodělávali odvaly a začali jsme razit chodby 
a rozfárali jsme první patro. Poté začala těžba a dobývky. Jáma se později začala 
prohlubovat na druhé patro. Asi 150 m stranou byla zasypaná Stará jáma – Vilemína, 
která zde zůstala ještě po bývalých majitelích, kterými byli Schwarzenbergové. V roce 
1955 jsem odešel na vojnu, kde jsem fáral jako voják na dolech Československé 
armády v Karviné. Po vojně jsem se vrátil v lednu 1958 na důl na Bližnou. Na své 
původní pracoviště jsem se nevrátil proto, že mezitím co jsem byl na vojně, došlo  
k zátopě Lipna a těžba i práce na úpravnách v těchto místech byly ukončeny. Na 
Bližné bylo rozfárané první a druhé patro a pokračovali jsme v průzkumných pracích. 
V roce 1959 jsme začali s dobývkami a těžbou. 

        

Pracovní den vypadal tak, že všechny práce byly dány úkolem. Když bylo 
třeba ražení předku, byla norma 46 – 58 cm na hlavu a směnu. Ve dvou se tedy muselo 
nejméně 1 až 1,2 m denně udělat. Až do roku 1953 jsme neměli kompresor ani sbíječky 
a museli jsme kopat za pomoci špičáků ručně. V dubnu 1953 nám dodali kompresor     
a výkony byly pak lepší. Na dole Václav byly nakladače, při ručním nakládání byl 
výkon asi 6,5 tuny na hlavu a směnu. Na Švédských nakladačích byl výkon 13,5 tuny 
na hlavu a směnu. Surovina se nakládala do vozů a těžnou klecí se vozila na povrch. 
Poté se surovina odvážela do úpravny do Netolic, kde se teprve třídila a upravovala až 
na kvalitu 85 – 89% obsahu uhlíku. V rámci závodu v Netolicích pod nás spadala také 
chemická úpravna v Týně nad Vltavou, kde se grafit upravoval až na kvalitu 95% 
obsahu uhlíku. 

Pracovní doba trvala 8 hodin, ostatní měli 8,5 hodin. V sobotu jsme pracovali 
6 hodin, později se pracovalo v sobotu jednou za čtrnáct dní, následně byly soboty 
zrušeny. Střílelo se většinou na konci šichty kvůli vyvětrání. Minimální vzdálenost od 
odpalového místa byla 30 m. Většinou se razily ještě překopy do boku. Druhý den se 
surovina vybírala. 

V té době jsme měli základní výdělky vyšší, než ostatní pracovníci. Ale 
v letních měsících měla další zaměstnání vyšší výdělky než my, avšak to bylo sezónní. 
My měli výdělek celý rok průměrně stejný, ale o něco vyšší. Nebyli jsme nijak moc  
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privilegovaní, ale nebyli jsme na tom špatně. Měli jsme i o týden delší dovolenou         
a každý rok jsme chodili na pravidelné lékařské prohlídky, což u jiných zaměstnání 
nebylo. Ze začátku jsme se stravovali sami. Od roku 1979 bylo uzákoněno, že nám 
musí vedení zajistit jednu stravu denně. Nejdříve nakupovali v Jednotě, později jsme si 
nechali zařídit kuchyňku a strava se dovážela. Oblečení, ve kterém jsme chodili na 
šachtu, jsme dostávali. 

Na sobě jsme měli fáračky, když jsme pracovali ve vodě, měli jsme 
impregnované obleky, které byly těžké a neforemné. Když bylo hodně vody, za hodinu 
už ji člověk cítil. Helmu jsme museli mít povinně, rukavice jsme fasovali normální 
nebo antivibrační na vrtání. Na nohou jsme nosili holínky, když se hloubilo, nosili 
jsme také rybářské holínky. Navíc jsme nosili např. olej do nakladače. Když člověk 
prováděl trhací práce, fasoval navíc střelivo a rozbušky (také 15 kilo střeliva). 

Po zdravotní stránce jsme většinou odcházeli na ruce z vibrací. Snad každý 
druhý byl léčen na choroby z povolání. Dále se ničily klouby. Protože se vrtalo na 
výplach, neprášilo se tolik. Když se na výplach nevrtalo, tak jsme prach samozřejmě 
dýchali. Výhodou je, že v Černé jsou převážně vápence, které se později vykašlou. Bylo 
dobře, že zde nebyl křemen, neboť ten se ukládá na plicích. V dole bylo vlhko a zima, 
průměrná teplota byla 8 stupňů. V zimě mrzlo i na třetím patře v 65 metrech. 
Pracovalo se celoročně. Jelikož se zde nacházel radon, vzduch se tlačil do šachty        
a neodsával. Nebo se na hodinu větráky vypnuly a vnitřek se rozehřál. 

Fárali jsme pomocí těžních klecí, kam se vešli 4 lidé najednou. Zazvonilo se   
a zfárali jsme na patro. Evidence byla dvojí. Když jsme si z lampárny brali lampu, 
dávala se známka. Druhá známka se dávala na sebezáchranný přístroj. Sebezáchranný 
přístroj jsme měli pro případ neštěstí, měl chránit po dobu 45 minut, abychom mohli 
dýchat a projít např. kouřem. Na pracovišti musely sebezáchranné přístroje viset na 
viditelném místě, při práci jsme ho na sobě neměli. Sebezáchranný přístroj byl na 
jedno použití. 

Jako střelmistři jsme měli školení pravidelně jednou ročně a jednou za dva 
roky ještě před Báňským úřadem. Většinou to bylo seznamování s novými předpisy        
a bezpečnostními opatřeními. 

Odejít z hornictví jsem prakticky nechtěl. Většinou se dělalo na jednu nebo 
dvě směny, ale zvyknul jsem si také na třísměnný provoz, který byl zaveden především 
po průvalu vod v letech 1982 – 1983. 

Karel Vrba pracoval v dolech až do 1. 1. 1991, kdy odešel do důchodu. Jako 
horník pracoval i s učením celkem 40 let a 3 měsíce. 

Ing. František Záhora 

Zprávy ze školy 
V prosinci školu a školku navštívil Mikuláš s čerty, a protože děti řekly 

básničku, dostaly malou nadílku. 
ZŠ 
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Společenská rubrika 
 
 

V lednu svá výročí oslaví paní Bohumila Bártová, 
Anna Marušková a pánové Josef Záškoda a Petr Drtina. 

Všem jubilantům přejeme vše nejlepší,hodně štěstí, zdraví a pohody 
v osobním životě. 

Za SPOZ Věra Daňová 
 
 
 

Informace o divadelních představeních – jaro 2009 
I v prvním pololetí 2009 zajistila obec permanentky do Městského divadla 

v Českém Krumlově – předplatné na jaro 2009. Nadále je zajištěna doprava            
Městským divadlem tam i zpět v rámci předplatného – odjezd autobusu vždy            
v 18.05 hod ze zastávky ČSAD Černá v Pošumaví. 
 
NABÍDKA PŘEDSTAVENÍ: 
24. ledna 2009 (sobota): Dejvické divadlo – ČERNÁ DÍRA 
5. února 2009 (čtvrtek): Divadlo Ant. Dvořáka Příbram– DROBEČKY Z PERNÍKU 
31. března 2009 (úterý): Divadlo P. Bezruče Ostrava – EVŽEN ONĚGIN 
Duben 2009 – Studio DVA Praha – PŮLDRUHÉ HODINY ZPOŽDĚNÍ 
19. května (úterý): Rokoko Praha – SHIRLEY VALENTINE 
Červen 2009 – TANEC PRAHA 
Permanentky je možné zajistit u Jany Voldřichové, tel. 380 744 107. 
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Obrázek měsíce – Příběh O Martinovi od Natálky 
Takto krásně kreslí děti v naší Mateřské škole. Těšte se na další obrázky. 
V originálních barvách je obrázek na obecních stránkách a v MŠ.  
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Kuchyně starého pošumaví 
V minulém Zpravodaji zaujaly a potěšily některé naše čtenářky tři recepty 

v článečku Vánoční mlsání. Nejsem sice žádným obdivovatelem receptů, 
nevyhledávám je, ani je téměř nečtu, ale když mě potkala a oslovila paní Gloserová 
s tím, že má zajímavou knížku (její titul je v názvu), a že by se ve Zpravodaji mohly 
některé recepty vždy uvést, zaujala mě tato myšlenka. Proto jsem některé recepty 
vybral a bude-li zájem, vždy každý měsíc jeden nebo dva do Zpravodaje pošlu a bude-
li prostor, budou otištěny. 
Tentokrát jsem z knížky vybral:  
 

ŠMYKLAVÉ BUDĚJOVICKÉ PALAČINKY 
(recept z Českých Budějovic, který znali i ve 
Vídni a v Budapešti jim říkaly „dunajské“) 
Suroviny: 7 dkg cukru, 14 dkg polohrubé 
mouky, 1/2 l mléka, 8 vajec, vanilkový cukr, 
čokoláda, sekané oříšky. 

Z bílků ušleháme sníh. Těsto uděláme 
z cukru, mouky a žloutků. Na pánvi 
rozpustíme máslo, nalijeme na to těsto  
a opečeme jen z jedné strany. Sesuneme na 
větší nahřátý talíř, posypeme palačinku 
vanilkovým cukrem a upečeme stejně další 

palačinku. Dáme jí na tu první a znovu posypeme vanilkovým cukrem. Na poslední 
vrstvu nalijeme polevu z rozpuštěné čokolády, ušlehaný sníh a posypeme sekanými 
říšky. 

           

o
 
PEČENÝ BŮČEK NA PIVĚ S BRAMBOROVOU NÁDIVKOU (oblíbený               
u vídeňských měšťanů) 
Suroviny: 750 g vepřového bůčku, 550 g syrových brambor, 100 g cibule, 1 - 2 vejce,               
50 g karotky, 100 g másla, sůl, pepř, 1/4 l 10° piva, pažitka nebo petrželka. 
 Bůček zbavíme kostí a kůže, několika řezy rozkrojíme na plát a paličkou 
dobře vyklepeme. Na másle osmažíme nahrubo nakrájenou cibuli, přidáme na plátky 
nakrájené brambory, jemně nakrájenou pažitku, osolíme, okořeníme, přidáme na 
kostičky nakrájenou karotku, zalijeme vejcem      
a necháme zlehka srazit. Tuto nádivku naneseme 
na vyklepaný bůček. Dobře zavineme a režnou 
nití převážeme. Vložíme do pekáčku, podlijeme    
a pečeme. Později podléváme pivem a pečeme do 
zlatova. Pečený bůček podáváme s pikantním 
zeleným salátem. 

DOBROU CHUŤ! přeje František Záhora 
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Adventní koncert 
 19. prosince 2008 uspořádala Soukromá umělecká škola České Budějovice 
s pobočkou v Černé v Pošumaví každoroční adventní koncert. Každý rok se tento 
koncert konal v místním kostele, ale letos se uskutečnil v Obřadní síni obecního úřadu. 
Žáci z umělecké školy nám přednesli básničky, zazpívali písničky a pak jednotlivě 
zahráli různé skladby od známých i pro nás skoro neznámých skladatelů. Koncert se 
všem líbil a jistě všichni odcházeli domů s krásným vánočním pocitem.  

-hako- 

 

Silvestr na ledě 
 Poslední den roku 2008 se 
mnoho našich občanů sešlo v hasičárně 
a u našeho opraveného rybníka. Pro 
každého se našlo něco. Na zamrzlé 
vodě se krásně bruslilo, kdo neměl 
brusle, tak si alespoň sklouzl. Kdo byl 
promrzlý, tak se mohl ohřát uvnitř 
hasičárny, kde se stále promítali 
pohádky pro děti nebo hrály veselé 
písničky patřící k poslednímu dni roku 
a samozřejmě byl dostatek teplých 
nápojů všech druhu pro malé i velké. 
Zakousnout bylo také co, protože 

každý přinesl z domova nějakou tu laskominu, dokonce i buřtík přinesený se našel   
a určitě v mrazivém odpoledni opečený k chuti přišel. Setkání v poslední den roku se 
jistě vyvedlo a můžeme jen věřit, že se stane tradicí a vždy v závěru roku se společně 
sejdeme a popovídáme o roce uplynulém i o tom co bude v tom novém. 

    

-red- 
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Pozvánka 
Redakce našeho malého časopisu společně s obecním úřadem zve všechny soutěživé 

občany na malé zimní zápolení o poslední lednové sobotě. 
Tento den 31. ledna 2009 se od 14,00 hodin na zamrzlé ploše našeho nového 

rybníka bude zápolit v mnoha výkonnostních soutěžích vážných i nevážných, těžších    
i lehčích. Soutěžit budou moci jednotlivci (dospěláci, děti) i družstva všemožně 
složená.  
 Protože v naší obci není žádný masopust, vezměte toto soutěžní setkání jako 
výzvu a udělejme si malý masopustní rej na ledové ploše. Vezměte, co doma najdete   
a určitě i ta nejlepší masopustní nebo jiná maska má připravenu svou cenu. 

Srdečně Vás všechny zveme! 
-red- 
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Inzerce 
 
 
 

 
 
 
 

 

Oznámení redakce 
Uzávěrka Zpravodaje obce Černá v Pošumaví na měsíc únor 2009 
bude 28. ledna 2009. Příspěvky můžete zasílat elektronickou 
poštou na adresu cudelka@seznam.cz nebo je předat v písemné 
podobě na obecním úřadě. 
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Rozpočet obce na rok 2009 

Par. N á z e v   p o l o ž k y P ř í j m y (v Kč) 

000 Daně, místní poplatky, spl. půjček, transfery, … 17 011 600 
101 Zemědělská a potravin. činnost a rozvoj - 
103 Lesní hospodářství 3 210 000 
211 Záležitosti těžeb. průmyslu a energetiky 60 000 
214 Vnitřní obchod, služby a cestovní ruch 1 090 000 
221 Pozemní komunikace 120 000 
232 Odvádění a čistění odpadních vod 20 000 
234 Voda v zemědělské krajině - 
311 Zařízení předškolní výchovy a zákl. školství - 
331 Kultura 132 000 
339 Ost. činnosti v záležitostech kultury, církví - 
341 Tělovýchova 200 
351 Ambulantní péče 3 000 
361 Rozvoj bydlení a bytové hospodářství 2 405 000 
363 Komunální služby a územní rozvoj 3 981 000 
372 Nakládání s odpady 100 000 
374 Ochrana přírody a krajiny 20 000 
617 Regionální a místní správa 7 000 
631 Obecné příjmy a výdaje z finančních operací 320 000 
812 Dlouhodobé úvěry - 

      
      
      
      
      
      
      
      
      
      
  C E L K E M   P Ř Í J M Y 28 479 800 

Schváleno na 24. zasedání ZO dne 15.12.2008 

Par. N á z e v   p o l o ž k y V ý d a j e (v Kč) 

101 Zeměděl. a potrav. činnost a rozvoj 30 000 
103 Lesní hospodářství 2 488 000 
214 Vnitřní obchod, služby a cestovní ruch 1 686 000 
221 Pozemní komunikace 2 351 000 
222 Silniční doprava 20 000 
231 Pitná voda 725 000 
232 Odvádění a čištění odpadních vod 2 830 000 
234 Voda v zemědělské krajině - 
311 Zařízení předškolní výchovy a zákl. školství 2 027 000 
331 Kultura 906 000 
332 Ochrana památek a péče o kulturní dědictví 151 000 
334 Sdělovací prostředky 45 000 
339 Ostatní čin. v záležit. kultury, církví, ... (SPOZ) 265 000 
341 Tělovýchova 126 800 
342 Zájmová činnost a rekreace 55 000 
351 Ambulantní péče 11 000 
361 Rozvoj bydlení a bytové hospodářství 4 601 000 
363 Komunální služby a územní rozvoj 1 710 000 
372 Nakládání s odpady 1 080 000 
374 Ochrany přírody a krajiny 2 321 000 
434 Ostatní sociální péče a pomoc - 
551 Požární ochrana 178 000 
611 Zastupitelské orgány 855 000 
617 Místní správa 3 080 000 
631 Obecné výdaje z finančních operací 50 000 
632 Pojištění funkčně nespecifikované 130 000 
633 Převody vlast. fondům v rozpočtovém území 575 000 
639 Ostatní finanční operace 4 000 000 
640 Ostatní činnosti - 

    - 
  C E L K E M   V Ý DA J E 32 296 800 

Pozn. Schodek je plně kryt z finančních rezerv obce 

 
 


